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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi okozta a tévedését, hogy korábbi értékelésével 
ellentétben hazánk gazdasági teljesítményének mérséklődése mégsem 2023. első negyedévében
érte el a mélypontját?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A 2023. év első negyedéves GDP-adatai után kiadott közleményében még úgy fogalmazott, hogy „a
szankciók negatív hatásai az első negyedévben csúcsosodtak ki. A Kormány várakozásai szerint a
gazdasági teljesítmény mérséklődése ezen a szinten elérte mélypontját.”  

A KSH első becslése szerint ugyanakkor éves összevetésben a második negyedévben 2,3%-kal, míg
az első negyedévhez képest 0,3%-kal csökkent a magyar GDP és továbbra is recesszióban maradt
az ország gazdasági teljesítménye.

Újabb közleményében a 2023. év második negyedévi GDP visszaesést a negatív gazdasági ciklus
aljának nevezte, a harmadik és negyedik negyedévben pedig növekedési irányt vár.

Összességében azonban az az igazság,  hogy a hazánkkal  szomszédos országok,  tehát  többnyire
azonos  adottságú  államok  többségének  tekintetében  a  gazdasági  teljesítmény  nemhogy  nem
csökkent, hanem még növekedést is fel tudott mutatni: a szlovák GDP 1,3 százalékkal, a román
pedig 2,7-tel nőtt.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1.  Mire  alapozta,  hogy  2023  első  negyedévében  csúcsosodtak  ki  a  magyar  gazdaság
teljesítményének mélyrepülése?

2. Mi okozta a tévedését, hogy korábbi értékelésével ellentétben hazánk gazdasági teljesítményének
mérséklődése mégsem 2023. első negyedévében érte el a mélypontját?



3. Mivel magyarázza, hogy Putyin háborúja és a szankciók csak a magyar gazdaságban okoztak
visszaesést, míg a szlovák és román gazdaságban nem akadályozták a GDP növekedését?

4.  Véleménye szerint  nem kellene-e  mégis  törekednie  a  magyar  kormánynak arra,  hogy eleget
tegyen  a  magyar  jogállamisággal  kapcsolatos  uniós  elvárásoknak,  és  lehívhatóvá  váljanak  a
felzárkózáshoz szükséges uniós források?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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